
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális
Bizottsága 2024. február 20-án tartott nyilvános ülésérb7.

Az ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés, Petőfi u. 2. I. emelet

Igazoltan távol: Csibor Géza bizottsági tag

Jelen vannak: A mellékelt j elenléti ív szerint

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megát lapította,
hogy a bizottság határozatképes, mivel ‘7 főből 6 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.
Csibor Géza bizottsági tag jelezte távolmaradását.

Tár2y: Napirendi pontok elfogadása és ajegyzőkönyv hitelesítő megválasztása

Mucsi András bizottsági elnök: Módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta a
meghívóban szereplő napirendi pontokat azzal, hogy a bizottság üléséről készített
jegyzőkönyvet Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag írja alá hitelesítőként.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma: 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

11/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a 2024.
február 20. napján tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . A Békés Városi Püski Sándor Könyvtár 2024. évi munkatervének jóváhagyása
Előkészítette: Pikó Imre cégvezető,

Békés Városi Kulturális Nonprofit Kft.
Békés Városi Püski Sándor Könyvtár

2. Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő Igazgatói pályázat elbírálása
Előkészítette: Dr. Bocskay Arpád aljegyző



3. Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023 (1 1 .24.) rendeletének
módosítása
Előkészítette: Tárnok Lászlóné jegyző,

Kovács Szilvia osztályvezető

4. Költségvetési kitekintő határozat elfogadása
Előkészítette. Tárnok Lászlóné jegyző,

Kovács Szilvia osztályvezető

5. Békés Város Önkormányzata 2024. évi költségvetésének elfogadása
Előkészítette: Tárnok Lászlóné jegyző

Kovács Szilvia osztályvezető

6. Békési Polgármesteri Hivatalban dolgozók közszolgálati jogviszonyának egyes kérdéseiről
szóló rendelet elfogadása
Előkészítette: Tárnok Lászlóné jegyző

Dr. Bocskay Arpád aljegyző

‘7. Igazgatási szünet elrendelése
Előkészítette. Tárnok Lászlóné jegyző

8. Beszámoló a Békés Városi Püski Sándor Könyvtár 2023. évi munkájáról
Előkészítette: Pikó Imre cégvezető, Békés Városi Püski Sándor Könyvtár

9. Fonyód, Köztársaság u. 1 7. szám alatti ingatlan elnevezése
Előkészítette: Nánási Zsolt osztályvezető, Gazdasági osztály

10. Bejelentések

1.napirend tárya: A Békés Városi Püski Sándor Könyvtár 2024. évi munkatervének
jóváhagyása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzb’könyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte Pikó Imre cégvezető urat illetve dr. Pappné Darida
Andrea ügyvezető asszonyt is. Kérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Külön tisztelettel köszönti Dr. Pappné Darida
Andreát és Pikó Imre cégvezető urat, akik a munkaterv összeállításán fáradoztak, illetve a 8.
napirendnél fognak a 2023. évi munkájukról beszámolót tárgyalni. Nagy érdeklődéssel olvasta
a munkatervet és egy olyan intézményről beszélnek, amely Békés város kulturális életének
nagyon komoly részét képezi. Gyönyörű a két anyag közötti összhang és nagyon szépen végig
vezette, azokat a kérdéseket, amelyek foglalkoztatják egészen az útkereséstől a megvalósulásig.
Nagyon szépen tükrözi a két anyag azt, hogy mióta Békés Városi Nonprofit Kft. részét képezi
a Püski Sándor Könyvtár. Nagyon jó együttműködés jellemzi az anyaintézményt illetve a
könyvtár tevékenységét. Figyelnek a minőségirányításra, fej lődésre, partneri együttműködésre,
megköszönte az anyagot.

2



Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, elfogadásrajavasolja a határozati javaslatot.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. Őfő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

12/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a
Képviselő-testület SZMSZ-ének 4. sz. melléklet 4. 1 . pontja alapján a Békés Városi Püski
Sándor Könyvtár 2024. évi munkatervét a határozat mellélete szerinti tartalommal jóváhagyja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

2.napirend tárgya: Gyógyászati Központ és Gyógyfbrdő Igazgatói pályázat elbírálása

Írásos előkrjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ennek a napirendnek a tárgyalására azért van szükség, mert
igazgató asszony benyújtotta lemondását és kiírták a pályázatot. Tájékoztatta a bizottságot azzal
kapcsolatban, hogy az Ügyrendi bizottság megvizsgálta a pályázatokat és megállapította, hogy
mind a négy pályázat érvényes és tárgyalásra alkalmas. Megkérte Polgármester urat, hogy
tájékoztassa a jelenlévőket arról, hogy az előzetes véleményező bizottság milyen álláspontra
jutott, utána lehetőséget ad a pályázóknak az írásos anyagot kiegészíteni.

Kálmán Tibor polgármester: A tegnapi nap folyamán volt egy szakvéleményező bizottság
összehívása, amely a törvényrend szerint nem kötelező feladat, de egy lehetőség, amivel éltek.
Nagyon jó pályázóik vannak és rendkívül nehéz döntést kell hozni. A vélemények után a
bizottság azt a döntést fogalmazta meg, hogy a Kovarszki Judit Esztert javasolja elsődlegesen
igazgatói poszt betöltésére.

Dr. Bartóki László: Erdélyi Imola Igazgató nő után a következő vezető egy jól működő és
nagyon jó szakemberekkel ellátott intézményt vehet át majd. Bár kicsit foghíjasak, hiszen
vannak hiányzó szakorvosaik és ezáltal nem működő szakrendeléseik, amelyek mindenképpen
pótlásra várnak. Tudni kell azt, hogy a következő évek az ilyen nagyságrendű szakrendelésnél
a túlélésről fognak szólni. Egyrészt nem tudják azt, hogy a politikai szándék majd mit hoz, hogy
ismételten kívánják majd központi igazgatás alá vonni az intézményt vagy pedig maradhat a
városnál. Illetve azt sem tudhatják előre, hogy a város, hogy szeretné majd ezt csinálni, hiszen
ajövőben a bevételek nem fognak igazából növekedni csak kismértékben, mert hiszen 2017 óta
a járó beteg pontszám az 1,98 forint az állandó és nem tudnak róla, hogy a közeljövőben
változatni, emelni kívánnák. Ugyanakkor mindenki által ismert az is, hogy a kiadások
folyamatosan növekednek, az energiaárak nagymértékben, és a bérek is növekedtek. Mint
tudjuk a kiadások jó részét a bérek teszik ki, ennek ők akik ott dolgoznak nyilván örülnek és
nagyon várják majd azt is, hogy a szakdolgozók is megkaphassák az első béremelésüket.
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Sajnálatos módon a fürdőt is negatívan fogják érinteni a mostani változások, hiszen január
elsejétől tudják, hogy a nem lakossági célú víz és szennyvíz díjak emelkednek két-
háromszorosára. Az önkormányzat eddig is támogatta a frdőt minden évben, a járó beteg
szakellátást nem kellett támogatni, de a tavalyi évben volt egy kisegítő intézkedés, amit aztán
vissza is kapott az önkormányzat, de arra kell készülni, hogy a következő években ez az ágazat
is plusztámogatásokra fog szorulni. Nyilván ehhez az ott dolgozók kérik a támogatást és az
együttműködést továbbra is.

Mucsi András bizottsági elnök: A bizottság nevében hálásan megköszönte Főorvos úr eddigi
munkáját, amit orvos igazgatóként végzett.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Abban a különleges helyzetben lehet, hogy a
jelenlegi igazgató asszony illetve a pályázók sorában egyetlen egy hölgyet kivéve mindenkit
ismer. Nincs könnyű helyzetben a Bizottság illetve a Képviselő- testület, hiszen a már
városukban dolgozó hölgy illetve Úr bizonyított. Azt gondolja, hogy mindenki előtt nyitott a
kapu, tehát amennyiben a többség a számára eddig ismeretlen hölgyet fogja támogatni, akkor
természetesen Ő j5 csatlakozni fog. Jó munkát kíván és megköszönte orvos igazgató úrnak a
kiváló együttműködést, hiszen Erdélyi Imola igazgató asszomyal kiváló kapcsolatot ápolnak.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító j avaslat nem
volt így, szavazást rendelt cl arról, hogy ki az, aki a Kovarszki Judit Eszter pályázatát támogatja.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsájia

13/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága javasolja
a Képviselő- testületnek, hogy a Gyógyászati Központ és Gyógyfrdő igazgatói álláshelyére
Kovarszki Judit Esztert nevezze ki.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Mucsi András bizottsági elnök: Szavazást rendelt el arról, hogy ki támogatja Dr. Szabó László
pályázót.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma: 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 3 nem, 3 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:
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Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

14/2024. (II. 20.) szániú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága Dr. Szabó
László pályázót nem támogatja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Mucsi András bizottsági elnök: Szavazást rendelt el, hogy ki az, aki támogatja Fodor Lajosné
pályázót.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. őfő

- Megállapította, hogy a bizottság 2 nem, 4 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

‚ 15/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága Fodor
Lajosné pályázót nem támogatja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Mucsi András bizottsági elnök: Szavazást rendelt cl, hogy ki az, aki támogatja a dr. Bartóki László
pályázót.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 1 nem, S tartózkodással az alábbi határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

16/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága dr. Bartóki
László pályázót nem támogatja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
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5. napirend tárgya: Gyógyászati Központ és Gyógyrnrdő Igazgatói pályázat elbírálása

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette a határozati javaslatban foglaltakat, így elfogadásra
javasolja a határozatot, kiegészítve Kovarszki Judit Eszter pályázó személyével.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. őfő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsájza

1 7/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

1 . Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Békési
Gyógyászati Központ és Gyógyfiirdő igazgatójának 2024. március hó 1 . napjától 2029.
február hó 28. napjáig tartó 5 év határozott időre, 3 hónap próbaidő kikötésével
Kovarszki Juditot nevezi ki. Illetményét az egészségügyi szolgálati jogviszonyról szóló
2020. éyi C. törvény 8. (3) bekezdése alapján havi bruttó 2.856.068 forint összegben
állapítja meg.

2. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az egészségügyi közintézmények
vezetőjének és vezető-helyetteseinek képesítési követelményeiről, valamint a vezetői
megbízás betöltése érdekében kiírt pályázat részletes eljárási szabályairól szóló
13/2002. (III. 28.) EÜM rendelet 1 . (2) és (3) bekezdése alapján Kovarszki Judit
részére, felmentést ad a vezetői gyakorlat megléte alól.

Határidő: intézkedésre azoimal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

5.napirend tárya: Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023 (11.24.)
rendeletének módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Megkérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, elfogadásra javasolja a rendelet-
tervezetet.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:
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Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsájia

18/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testületének Humán és Szociális Bizottsága az
előterjesztés részét képező rendelet- tervezet elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

5.napirend tárya: Költségvetési kitekintő határozat elfogadása

Írásos eló’terjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Megkérdezte, hogy van —e
bármilyen kiegészítés az anyaghoz?

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, elfogadásra javasolja a
határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma: 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

19/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Államháztartásról szóló 20 1 1 . évi
CXCV. törvény 29/A. -a alapján Békés Város Önkormányzata saját bevételeinek és az
adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő
három évre várható összegét a határozat 1 . mellékletében foglaltak szerint fogadja el.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

5.napirend tárya: Békés Város Önkormányzata 2024. évi költségvetésének elfogadása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Megkérdezte, hogy van —e
bármilyen kiegészítés az anyaghoz?

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, elfogadásra javasolja a rendelet
tervezetet.
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Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

20/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testületének Humán és Szociális Bizottsága az
előterjesztés részét képező rendelet- tervezet elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

5.napirend tárya: Békési Polgármesteri Hivatalban dolgozók közszolgálati jogviszonyának
egyes kérdéseiről szóló rendelet elfogadása

Írásos eló’terjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Megkérdezte, hogy van —e
bármilyen kiegészítés az anyaghoz? «

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, elfogadásra javasolja a rendelet -

tervezetet.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

21/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testületének Humán és Szociális Bizottsága az
előterjesztés részét képező rendelet- tervezet elfogadásátjavasolja a Képviselő- testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

5.napirend tárgya: Igazgatási szünet elrendelése

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdés]) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Megkérdezte, hogy van —e
bármilyen kiegészítés az anyaghoz?

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, elfogadásra javasolja a
határozatot.
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Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenle’vó’ bizottsági tagok száma. Őfő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

22/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testületének Humán és Szociális Bizottsága az
alábbi határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

1 . Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete igazgatási szünetet rendel el a
Békési Polgármesteri Hivatalban 2024. december 30. napjától 2025. január 1. napjáig, az
igazgatási szünetről szóló 2023. évi XXVI. törvényben kapott felhatalmazás alapján és az abban
foglalt rendelkezések szerint.

2. Békés Város Önkormányzata felkéri ajegyzőt, hogy az igazgatási szünet elrendeléséről
a lakosságot és a társszerveket tájékoztassa.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

5.napirend tár2ya: Beszámoló a Békés Városi Püski Sándor Könyvtár 2023. évi munkájáról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Elismerését fejezte ki a Pikó Imre
és csapatának. Nagyonjó szakmai csapat van, jó és szerethető a könyvtár. Nehéz körülmények
között de működik. Megköszönte, hogy a fűtési mizéria ellenére is a kabátos kölcsönzés az
megy és a lakosság ezt elfogadta és szereti. Számos jó program van a könyvtárban, szakmailag
kiváló munkát végeztek.

Megkérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Valóban nem tuil felemelő körülmények között
kellett évekig dolgozni a könyvtár dolgozóinak. Említést tett a beszámoló készítője arról is,
hogy öt főből áll ajelenlegi létszám. A létszámcsökkenés az a nyugdíjazás miatt történt? Tudja,
hogy nagyonjó munkakapcsolatot ápol a Kulturális Nonprofit Kft. többi dolgozója is a könyvtár
dolgozóival. Az együttműködés segít a létszámcsökkenés miatt. tehát nem volt érzékelhető a
hiányosság. Az infrastruktúrát illetően említést tett Imre arról, hogy gazdagodtak Új
eszközökkel, bútorokkal, viszont tudni kell, hogy az infokommunikációs eszközök elavultak, a
teljes géptartomány cseréje szükséges. Bízik abban, hogy igazgató asszony tudni fog segíteni
és esetleg javaslattal élve, avagy újabb pályázat megírásával tudnak majd segíteni az
infokommunikációs eszközök fejlesztésében. A gyűjtemény információkról az áll az anyagban,
hogy komoly raktározási gondjaik vannak és a fűtés hiánya veszélyezteti a dokumenmmok
állagát. Tehát ezen is cl kell gondolkozni, hogy hogyan is tudnak segíteni. A szolgáltatások
nagyon szépen megvalósultak mint például a kabátos kölcsönzés is. A nyár folyamán a
gyermekkönyvtárban tudtak tevékenykedni, télen viszont a kulturális központban is.
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A könyvet házhoz új kezdeményezés nagyszerű, illetve az is jó, hogy a könyvtár dolgozói
kimennek az iskolákba és az olvasásra való nevelést időben el tudják kezdeni.
Újságkölcsönzésre is nagyon sokszor volt példa, ugyan Írja a beszámoló, hogy két klub
megszűnt a filmklub és az irodalmi svédasztal de azt látja, hogy ehelyett újabb lehetőségek
nyíltak. A PR marketing kommunikáció terén látja, hogy széles a tárház, tehát a helyi rnédiákon
belül minden féle lehetőséget meg próbáltak az ott dolgozók, hogy népszerűsítsék önmagukat.
Az infokommunikációs eszközök mellett azért a hagyományos kommunikációra is
odafigyelnek. Az elégedettségmérés is nagyon értékes dolog és nagyon szép áttekintést ad ez a
beszámoló a színes munkáról.

Dr. Pappné Darida Andrea ügyvezető: Ez a beszámoló teljesen eltér attól a beszámolótól,
amit a Kft. éves szinten be szokott nyújtani. Ez a könyvtámak egy törvényi kötelezettsége,
hiszen ebben gazdasági adatok nincsenek és ezért szeretné ezzel kiegészíteni. 1 565 db könyvet
vásároltak 2023-ban, de nem látják, hogy 5,5 millió forintról beszélnek. A könyvtár nem mint
egy mostohagyerekjelenik meg a Kft. intézményei között, hanem egy olyan intézményegység,
amire azokat a törvényi kötelezettségeket és azokat a pénzeket, amiket oda kell forditani, oda
is fordítanak. A 120 program is mutatja, hogy önerőből biztosítottak, hiszen egy pályázata nem
volt 2023-ban a könyvtárnak. Ha bevétel oldalát nézik, akkor elmondhatják, hogy nem a
könyvtár az az intézménye a Kft.-nek amelyben ilyen nagy eredmény realizálódna, mert 266
ezer forintos bevétele van. Tehát ennek ellenére igyekeznek mindent megteremteni.

Van egy digitális tudás központjuk is, amelyben vannak modern eszközök és arra gondolt, hogy
abból tudnának biztosítani. Ezeket az eszközöket ide adták és működtetésre kapták és ezekből
mdnak majd segítséget nyújtani a könyvtár részére.

A létszámot illetően, 2022-ben kezdte meg a kft. közösen a könyvtárral és a többi
intézményegységgel a munkát együtt. Akkor azomial szinte egy hónap után azoimal nyugdíja
ment az akkori könyvtárvezető és rá egy hónapra pedig a helyettes. Tehát az állomány a két
nyugdíjassal csökkent. Amikor a könyvtámak szüksége van segítségre, akkor a kulturális
központ munkatársai segítenek bármiben, és ez fordítva is ugyanígy van, az együttműködés
mára már hatékony.

Pikó Imre cégvezető: Megköszönte az elismerő szavakat és nagyra méltányolja, hogy elismerik
a munkájukat, igyekezni fognak a jövőben is. A kultúra számokban nagyon nehezen mérhető,
azt azonban látják és érzékelik, hogy a munkájuk az nem fölösleges. Mesterséges
intelligenciával foglalkozó szakemberek is keresik őket, tehát mindenhol szükség van még a
hagyományos dokumentumokra, ezért igyekeznek helytállni.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, elfogadásra javasolja a határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:
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Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsájia

23/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békés Városi Püski Sándor Könyvtár
2023. évi munkájáról szóló beszámolót az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal
elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

5.napirend tárya: Fonyód, Köztársaság u. 1 7. szám alatti ingatlan elnevezése

Írásos elb’terjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Most, hogy megírta a gimnázium
történetének az anyagát, úgy bukkant egy dossziéra a gimnázium irattárba és akkor áttekintette,
hogy, hogy is volt ez az ingatlan dolog. Képviselő társa felvetette ősszel a fonyódi dolgot és ez
azóta sem hagyja nyugodni, de nem léptek benne gyakorlatilag. Az előterjesztés mellékletében
benne van az az anyag amit a fonyódi üdülőről összeszedett. Az ajavaslat, hogy a fonyódiakkal
tárgyaljanak, hogy lehetséges lenne - e az, hogy a Laborczy Aladárról nevezzék el. Elfogadja
Földesi képviselő társának az álláspontját, hiszen ő is meggyőződött arról, hogy Laborczy
Aladárról sokat tett ezért az ingatlanért, de nem csak ő, hanem mások is. Van egy 2001-es
megállapodás, amit szeretnének, hogy elővegyenek megint megváltozott a világ, mert húsz év
alatt teljesen más a pedagógiai környezet és a családok hozzáállása. Felkérte, hogy
Polgármester Úr hívja össze a köznevelési intézményeket és velük át kellene ezt beszélni. Ezt a
szerződést az 1-es számú általános iskola volt igazgatója, Farkas Lászlóné, kettes iskolától
Palatinus Pál, hármas iskolától Takácsné, Mezgétől Kissné Balogh Ibolya, Reformátuis
gimnáziumtól Gellén János.

Megkérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Örül, hogy elnök úr talált egy ilyen megállapodást, mert
eddig az ingyenes táborozás, az Erzsébet tábor volt, amit igyekeztek kihasználni. Ezek a körök
egyre inkább kezdenek szűkülni, amivel korlátozzák a lehetőségeiket. Tehát egy ilyen
lehetőséggel az iskolák élni fognak, kapnak nagyon sok ajánlatot balatoni táborokról, ezek sem
túl olcsók de még éppen megfizethetőek. Az elnevezéssel csak annyi problémája van, hogy
marketing szempontból nem tudja, hogy mi az önkormányzatnak a szándéka. Tehát ha egy
ingatlant kiadnak, akkor ahhoz név kell, tehát mint Laborczy Aladár szálláshely
marketingképes vagy működik —e. Ez a problémája nem lebecsülve és nem elfelejtve az ő
munkájukat, csak ha egy hirdetésbe megjelentetik, akkor nem hangzik annyira jól.

Mucsi András bizottsági elnök: A megállapodást nem rakták be az anyagba, majd ha jönnek
polgármester úrhoz, akkor előveszik és oda fogják tenni. Nem arról van szó, hogy ingyen,
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hanem valami kedvezményes. Laborczy Aladár nevével úgy gondolja, hogy nincs gond,
magával a szándékkal tud azonosulni.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: Az előbb a Püski Sándor könyvtárról beszéltek, de ilyen nincs.
Olyanunk sincs, hogy Kecskeméti Gábor Kulturális Központ, de használjuk ezeket a neveket,
mert nagyon fontos, eddig is Fonyódi üdülő volt, jó lenne egy táblát elhelyezni.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, elfogadásra javasolja a határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelen/évó’ bizottsági tagok száma: Őfő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsájza

24/2024. (II. 20.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testületének Humán és Szociális Bizottsága a
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

1 . Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete szándékát fejezi ki, hogy az
önkormányzat kizárólagos tulajdonát képező 8642 Fonyód, Köztársaság u. 1 7. szám
alatti ingatlant Laborczy Aladárról nevezi el.

2. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a Békés Város Jegyzőjét,
hogy az önkormányzat kizárólagos tulajdonát képező 8642 Fonyód, Köztársaság u. 17.
szám alatti ingatlan elnevezésével kapcsolatos előterjesztést Fonyód Város
Onkormányzata vonatkozó helyi rendeleteinek vizsgálatát követően terjessze a
Képviselő-testület elé.

3 . Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a Polgármestert, valamint
a Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft. ügyvezetőjét, hogy kezdeményezzen egyeztetést
a helyi iskolák képviselőivel, és mérjék fel az osztálykirándulások iránti igényeket a
fonyódi ingatlanban.

Határidő: 2024. május 31.
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Mucsi András bizottsági elnök: További napirendi pont, bejelentés nem volt, így a nyilvános
ülést befej ezettnek nyilvánította.

K.m.f.

Mucsi András Deákné Domonkos Julanna
bizottsági elnök jkv. hitelesítő
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